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PROTOKÓŁ Nr 6/W/2023 
ze wspólnego posiedzenia 

- Komisji Rewizyjnej,  

- Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

- Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 28 września 2023 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 946. 

Uzgodniony przez przewodniczących poszczególnych komisji prowadzący 

posiedzenie: radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 

Zawiadomienie o posiedzeniu połączonych komisji stanowi Załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Obecni radni:                                              

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty (Przewodniczący) 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

- ONACIK Jerzy 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- TKACZUK Lucyna 

Nieobecny: radny ANDRZEJ BOROWSKI (Przewodniczący) i JERZY PAC 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

Nieobecny: radny JERZY PAC 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.

          

Obecne osoby zaproszone: 

- Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Skarbnik Gminy – ANNA NESTERUK 

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 
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Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 5/W/2023 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski w dniu 25 sierpnia 2023 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na L Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień        

29 września 2023 roku: 

a) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski    

w roku szkolnym 2022/2023 oraz przygotowaniu szkół do roku 

szkolnego 2023/2024; 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski  na lata 2023 – 2030; 

d) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2024 rok; 

e) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny 

nieruchomości od osób fizycznych; 

f) Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do pkt 1)  
Prowadzący posiedzenie radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI otworzył 

wspólne posiedzenie komisji, przywitał wszystkich obecnych. Przypomniał 

klauzulę dotyczącą rozporządzenia o ochronie danych osobowych w skrócie 

zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób fizycznych.  

    

Do pkt 2)  
Prowadzący posiedzenie przedstawił proponowany porządek posiedzenia, który  

został przyjęty bez uwag (12 obecnych, 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,         

0 głosów „wstrzymujących się”).  

 

Do pkt 3)  
Do protokołu Nr 5/W/2023 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Bielsk 

Podlaski w dniu 25 sierpnia 2023 r. nie zgłoszono uwag.        

Protokół został  przyjęty jednogłośnie przez obecnych członków Komisji (12 

głosów „za”). 

 

Do pkt 4a)  
Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku 

szkolnym 2022/2023 oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2023/2024, 

stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Informacja została zaakceptowana przez 

poszczególne komisje.  
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Do pkt 4b) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi 

Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji.  

 

Do pkt 4c) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2023 – 2030, stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji.  

 

Do pkt 4d) 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2024 rok, stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że w naszej gminie 

podatki są wysokie, szczególnie dotyczy to osób prowadzących działalność 

gospodarczą. 

Radny JERZY ONACIK potwierdził, że podatki są wysokie i dodał, że zawsze 

są ustalone w górnej granicy.  

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI zapytał, o ile wzrosną 

stawki podatku? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA odpowiedziała, że nastąpi wzrost podatku           

o 15%. Przeczytała Komunikat Prezesa GUS w sprawie wskaźnika cen towarów       

i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2023 roku, z którego wynika, że w stosunku 

do I półrocza 2022 r. ceny wzrosły o 15%. 

Radny JERZY BAJENA poprosił Panią Skarbnik o przypomnienie jaką 

wysokość subwencji otrzymuje gmina (tzw. "Janosikowe"), gdyż ma to związek  

z podatkami. Jeżeli zaniżymy podatki w dół, to spadnie nam subwencja 

wyrównawcza. Musimy się trzymać pewnego poziomu, aby państwo nie obniżyło 

nam tej subwencji.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA potwierdziła, że tak jest. Dodała, że każda 

obniżka i każde umorzenie podatku wpływa na wysokość subwencji. Powiedziała, 

że zawsze podatek od nieruchomości był uchwalany przez radę w takiej wysokości 

jaką proponuje GUS. Zawnioskowała o przyjęcie stawek podatku jakie są w 

projekcie uchwały, dodając, że radni mogą zaproponować swoje propozycje do 

poszczególnych podatków. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że nie składa wniosku 

o obniżenie stawek podatku od nieruchomości, jednakże przyznał, że do tej pory 

nie zdawał sobie sprawy z tego, że nawet z jednej działalności gospodarczej we 

wsi wpływa więcej podatku niż płacą wszyscy pozostali rolnicy.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że kto decyduje się na 

prowadzenie działalności gospodarczej, to wie też, że wiąże się to z wyższym 

podatkiem. W zależności od prowadzonej działalności i od zajmowanej 

powierzchni naliczany jest podatek. 
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Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI dodał, że jeżeli firma już 

prosperuje to opłaci podatek, najgorzej mają ci, którzy rozpoczynają działalność. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI zapytał o grunty pod fotowoltaikę? 

Dopytywał, czy podatek jest już zawarty w tej stawce podatku od nieruchomości, 

czy jest jeszcze inna stawka podatku. Podał kwotę, jaka dotychczas obowiązywała 

z tytułu zajęcia gruntów pod tą inwestycję. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA odpowiedziała, że takie podatki są w naszej 

gminie płacone. Podała kwotę podatku od gruntów, która w roku 2023 r. wynosi 

1,16 zł od m2, w 2024 r. będzie to kwota 1,34 zł. Podatek płaci właściciel.  

Następnie Pani Wójt podała na przykładzie wsi Proniewicze, jakie kwoty 

wpływają do budżetu z tytułu fotowoltaiki. Dotychczas za rok 2023 wpłynęła do 

budżetu kwota 16.647 zł za 1,44 ha powierzchni. Oprócz tego inwestor płaci 

podatek od budynków i jest to w 2023 r. kwota 28,78 zł, a w roku 2024 wyniesie 

33,10 zł (związanych z prowadzeniem działalności).  

Podatek od nieruchomości od osób prawnych za 2022 r. to kwota 2.598.208 zł, w 

2023 r. to kwota 1.977.310,15 zł. Podatek płacą też osoby fizyczne: za 2022 r. 

wpłynęło 1.557.665,82 zł, 2023 r. to kwota 1.044.285,69 zł. Osoby, które nie 

posiadają gospodarstwa powyżej 1 ha też płacą podatek od nieruchomości.  

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał którego podatku na terenie 

gminy jest więcej - rolnego czy od działalności gospodarczej? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA odpowiedziała, że więcej jest podatku rolnego. 

Bardzo mało mamy działalności gospodarczej.  

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że w Nałogach jest 

odwrotnie, na jego terenie podatku od działalności gospodarczej jest 4 razy więcej 

niż rolnego. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację 

poszczególnych komisji. 

 

Do pkt 4e) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny 

nieruchomości od osób fizycznych, stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu. Projekt 

uchwały dotyczy nieodpłatnego przekazania nieruchomości gruntowych 

należących do osób fizycznych na rzecz Gminy Bielsk Podlaski w celu 

zapewnienia przejazdu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że sprawą zajmowaliśmy się jeszcze, 

gdy żył sołtys Sołectwa Pietrzykowo Gołąbki. Jest tam droga, która wymaga 

uporządkowania. Właściciele gruntów chcą darować na rzecz gminy te grunty 

przez które przebiega droga. W celu unormowania tej kwestii należy podjąć 

uchwałę.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji. 

Do pkt 4f) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego stanowi Załącznik Nr 10  do protokołu.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że Rada Gminy przyjęła taką 

uchwałę w sierpniu 2023 r. Jednakże Wojewoda Podlaski zawiadomił o wszczęciu 
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postępowania nadzorczego, wskazując na naruszenie przepisów o ogłaszaniu 

aktów normatywnych poprzez przyjęcie wadliwego wejścia w życie uchwały. Wójt 

dodała, że w Wydziale Nadzoru Prawnego zmieniła się osoba, która teraz 

sprawdza nasze uchwały. Trzeba poprawić uchwałę zgodnie z sugestią Nadzoru. 

Nic się nie zmienia w kwestii członków zespołu interdyscyplinarnego, zespół już 

funkcjonuje na bazie poprzedniej uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji. 

 

Następnie prowadzący posiedzenie ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

przedstawił wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie 

zarządzenia i organizacji wyborów uzupełniających sołtysa Sołectwa Plutycze, 

który stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Punkt ten zostanie dodatkowo 

wprowadzony do porządku sesji. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował, że dotychczasowy 

sołtys zrezygnował z pełnienia funkcji sołtysa. Nawiązał do sprawy, kiedy 

dyskutowano na temat wcześniejszych rezygnacji sołtysów, gdzie sołtysi rezygnują 

z chwilą złożenia rezygnacji. Radny ma zastrzeżenia, czy tak powinno być, że 

składa rezygnację i nie jest już sołtysem. Komu ma przekazać sprawy sołectwa, 

skoro nie ma nowego sołtysa. Zapytał, czy sołtys rozliczył się? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że sołtys który składa rezygnację, 

przekazuje do Urzędu Gminy pieczątki oraz tablicę. Sołtys Sołectwa Plutycze ze 

wszystkiego się rozliczył, także z zebranego podatku. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że czytał statuty 

sołectw innych gmin i tam były podane terminy, np. 2-tygodniowe lub inne zapisy 

mówiące, że pełni funkcję do czasu wyboru nowego sołtysa. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że rezygnacje bywają w każdej 

gminie. W naszej gminie nie było ich dużo, ostatnio zdarzają się coraz częściej. 

Dodała, że ostatnio były spotkania w sołectwach w sprawie rozdysponowania 

środków z funduszu sołeckiego i były problemy jak co roku. Są różne priorytety 

wśród mieszkańców, jedni narzekają, inni wytykają sołtysowi i wówczas sołtysi 

mają dość i rezygnują z funkcji. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI podzielił się swoimi spostrzeżeniami, że 

sołtysi mają swoje przemyślenia, lecz ludzie są bardzo trudni i ciężko jest 

wytrzymać normalnemu człowiekowi i walczyć z tym wszystkim, dlatego 

rezygnują i przeważnie jest to rezygnacja od razu.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przyznała, że jest to przypływ chwili, rezygnują 

od razu i nie ma argumentów, by sołtys zmienił zdanie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji. 

 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przekazała informację odnośnie wyborów, że 

gmina w danym powiecie, która będzie miała największą frekwencję otrzyma  

w nagrodę 1 mln zł. 
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Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI - stwierdził, że jest to niezgodne  

z prawem. Tak już było w poprzednich wyborach, lecz nie powinno tak być. 

Ważność referendum zależy od frekwencji. 

 

Do pkt 6) 
W sprawach bieżących: 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że od dnia 15 września 2023 r. 

stanowisko Sekretarza Gminy jest obsadzone. Sekretarzem jest Pani Monika 

Dmitruk, która jest jednocześnie kierownikiem Referatu Organizacyjnego i Spraw 

Obywatelskich.  

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał jakie jest rozstrzygnięcie w 

sprawie stanowiska sekretarza? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA odpowiedziała, że sekretarz zgodnie z ustawą 

może być. W naszym regulaminie również jest takie stanowisko. Z awansu 

zawodowego to musi być osoba, która przepracowała co najmniej 2 lata na 

stanowisku kierowniczym.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poruszyła sprawę odpadów komunalnych, 

informując, że dużo środków dokładamy z budżetu gminy. Zwróciła też uwagę, że 

dużo śmieci leży przy poboczach. Zaapelowała do radnych, aby pomogli sołtysom 

uporać się z problemem niepłacenia za odbiór śmieci. Dyskutowano na temat 

dotarcia do mieszkańców, którzy mieszkają, a nie płacą za odpady. Jak przekonać 

tych nieprzekonanych by płacili, bo zaległości są bardzo duże. Prowadzone 

postępowania komornicze są zazwyczaj bezskuteczne, bo nie ma możliwości 

ściągnięcia z powodu niskich dochodów rodziny.    

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI zaproponował, aby podnieść składkę za 

odpady zielone. Jego spostrzeżenia są takie, że tylko kilka osób we wsi wystawia 

odpady zielone, składka jest tylko o 3 zł większa, natomiast koszty zebrania tych 

odpadów są duże.  

Wójt RAISA RAJECKA przyznała, że na terenach wiejskich odpady zielone 

można w jakiś sposób zagospodarować. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił jednak uwagę, że zgodnie  

z ustawą odpady zielone należy odbierać. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI zaproponował, aby 

rozważyć zakup własnego samochodu do odbioru odpadów. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że nie otrzymaliśmy środków  

z Polskiego Ładu na zakup autobusów szkolnych. Niebawem będzie ogłoszony 

kolejny konkurs, będziemy składać wniosek ponownie. Złożyliśmy wniosek  

o przyznanie dotacji na zabytki, o które ubiegały się parafie z Rajska, Łubina 

Kościelnego i Podbiela. Środki przyznano tylko jednej parafii w Podbielu na kwotę 

ok. 500.000 zł.  Wójt przyznała, że może warto zastanowić się nad zakupem 

samochodu na odbiór odpadów komunalnych. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI podsumowując rozważania  

w sprawie wysokich kosztów ponoszonych z budżetu gminy na odpady, przyznał, 

że nie trzeba dokładać do wody i do ścieków dla wybranych wsi, które mają 

kanalizację, a jeżeli dopłacamy tam, to należy dopłacać też do odpadów. 
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Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że wkrótce zostaną 

przeprowadzone kontrole w sprawie szamb. Przypomniała, że oczyszczalnie 

ścieków mieszkańcy również powinni zgłaszać do ewidencji w pokoju nr 2. Pani 

Wójt dodała, że należy mieć umowę i potwierdzenie zapłaty za odbiór 

nieczystości. Będzie porównywany pobór wody do ilości odebranych ścieków. 

 Innych spraw nie zgłoszono. 

  

Do pkt 6) 
 W związku z wyczerpaniem porządku  o godz. 946  posiedzenie zostało zamknięte. 

  

 

Protokołowała: 

Insp. Katarzyna Popławska 

 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

 

2. KOWALCZUK Jan  

 

3. KRUK Alina 

 

4. MISIUK Albin 

 

5. ONACIK Jerzy 

 

 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. CAR Mikołaj 

 

2. CHILKIEWICZ Jerzy 

 

3. KIRYLUK Mikołaj 

 

4. TKACZUK Lucyna 
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      Komisja Oświaty i Spraw Społecznych  

1. TYMIŃSKI ANATOL GRZEGORZ 

          (Przewodniczący) 

2.  BAJENA Jerzy 

 

3. KORSZAK Alina 

 

4. ONACIK Jerzy 

  

  

  

  

  

  

 

  

  

  

  

  

 


